
Stadshus AB, 2020-09-28  

Yrkande, Ärende 6; Yttrande över förslag till reviderade ägardirektiv för Förvaltnings AB 

Framtidens dotterbolag 

 

Förslag till beslut i styrelsen för Stadshus AB: 

1. I Förvaltnings AB Framtidens förslag till reviderat ägardirektiv för dotterbolagen Bostads AB 

Poseidon, Göteborgs Stads bostadsaktiebolag, Familjebostäder i Göteborg AB och 

Gårdstensbostäder AB: 

a) Kapitel 2, §4 ändras till: ”Ensidiga upplåtelseformer ökar segregationen. Därför ska 

bolaget bidra till att skapa en stad med blandade bostads- och upplåtelseformer i hela 

Göteborg, främst genom nyproduktion av bostäder med den upplåtelseform som är 

underrepresenterad i respektive område.” 

b) avstryka förslaget till skrivning i Kapitel 2, §5  

c) Kapitel 2, §6 ändras till: ”Bolaget ska främja lokala och välfungerande handels- och 

mötesplatser till nytta för de egna hyresgästerna i närområdet.” 

d) i övrigt tillstyrka förslag till reviderade ägardirektiv  

2. I Förvaltnings AB Framtidens förslag till reviderat ägardirektiv för dotterbolaget Göteborgs 

Egnahems AB:  

a) Kapitel 2, §4 stryka tillägget: ”Bolaget ska främst bygga i de områden där bolaget bidrar till 

integration och social sammanhållning.” 

b) i övrigt tillstyrka förslag till reviderat ägardirektiv 

3. Förvaltnings AB Framtidens förslag till reviderat ägardirektiv för dotterbolagen Förvaltnings 

AB GöteborgsLokaler, Framtiden Byggutveckling AB och Störningsjouren i Göteborg AB 

tillstyrks 

4. Ärendet översänds till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för vidare hantering. 

 

Yrkandet 

Ombildningen av hyresrätter till bostadsrätter är sprungna ur de borgerliga partiernas budget för 

Göteborgs Stad. Ombildning ses som en viktig lösning för att lösa segregationen. I samband med 

revideringen av ägardirektiv för Förvaltnings AB Framtiden lyfte vi fram att det kan vara mer effektivt 

och ekonomiskt långsiktigt att förstärka förvaltningen av det redan befintliga bostadsbeståndet och 

att komplettera detta med nyproduktion i de områden som har en slagsida mot antingen hyresrätt 

eller bostadsrätt. Vi anser att ett ensidigt fokus på ombildningar vare sig löser segregationen eller 

bostadsbristen. Vår grundläggande kritik kvarstår när nu frågan om dotterbolagens ägardirektiv är 

aktuell utifrån samma utgångspunkt. Därför yrkar vi på justerad skrivning i Kapitel 2, § 4 och att 

föreslagen skrivning i Kapitel 2, §5 stryks ur ägardirektiven för de fyra bolagen i beslutssats 1 ovan.  

Vi menar också att bolagens verksamhet är till för i första hand de boende i områdena. Därför 

föreslår vi en förändrad skrivning i Kapitel 2, §6 för de fyra bolagen i beslutssats 1 ovan. 



När det gäller Egnahemsbolaget har bolaget möjlighet att skaffa sig de resurser som behövs för att ta 

ett socialt ansvar genom lönsamma affärer i vissa områden och mindre lönsamma i andra. Det finns 

ingen anledning att skjuta till pengar från hyresgästerna om inte Egnahemsbolaget är de enda som 

kan genomföra en åtgärd som främst gynnar hyresgästerna. Är det åtgärder som är bra i allmänhet 

ska hela allmänheten vara med och betala. Det rimligaste är dock att låta Egnahemsbolaget göra 

lönsamma affärer så att det är köpare av nyproducerade villor och hyresrätter i något mer attraktiva 

områden som, om nödvändigt, subventionerar villor och bostadsrätter i områden som idag ses som 

något mindre attraktiva 
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